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Abstract:
This note includes a study of the relationship between technology and
philosophy at Habermas, the contemporary German philosopher, by referring to
his philosophical and subjective references:<Especially the Frankfurt Monetary
School and its experience with its philosophers, which made it a distinguished
philosopher and deserved to be seen. On the basis of that experience,
Habermas views technology as a dialectical view, as it is an urgent need and
linked to scientific development<Thus, with the values of modernity and
civilizational and human progress, and on the other hand, it constitutes an
obstacle to the liberal communicative mind, which rejects its negative
consequences for human life<With its ideological and political domination and
blatant interference in a person's biological and intellectual life.
Keywords:
Philosophy, technology, modernity, rationality, ideology, interest
Résumé:
Cette note présente une étude de la relation entre la technologie et la philosophie chez
Habermas, le philosophe contemporain allemand, en faisant référence a ses références
philosophiques et autobiographiques, en particulier I'école de Francfort et son expérience
avec sa philosophie qui I'a rendu un philosophe distingué et digne de sa théorie. Sur la
base de cette expérience, Habermas considére la technologie d'un point de vue
dialectique. D'un c6té, elle est un besoin urgent lié au progrés scientifique, ainsi qu‘aux
valeurs de modernité et de progres civilisationnel et humain. D'un autre cote, elle
constitue un obstacle pour l'esprit communicatif émancipateur qui rejette ses effets
négatifs sur la vie humaine, en raison de son caractére de construction et de domination
idéologique et politique, ainsi que de son intervention flagrante dans la vie biologique et
intellectuelle de I'hnomme.
Mots clés: philosophie, technologie, modernité, rationalité, idéologie, intérét.



